

Dr.Saif Alsewaidi
saif@arid.my
arid.my/0001-0001
saif.pro

An Iraqi dentist with advanced degrees in dental science, specializing in digital dentistry from the University of Malaya in Malaysia, in addition to holding a master's in business administration from Lincoln University in Malaysia. He has made significant contributions to the academic and development fields, founding, and serving as the CEO of the ARID Scientific platform, the first of its kind to bring together Arabic-speaking scientists, experts, and researchers, with more than 100,000 registered members. He also holds the position of CEO at the Spearheading Company in Turkey.

Throughout his career, Dr. Al-Suwaidi founded seven purposeful digital platforms in various fields including e-learning, e-commerce, and community support like the widow's category. Moreover, he played a pioneering role in establishing academies

such as the Philosophy Academy Malaysia, ARID Academy for Space and Astronomy Sciences, and the Consciousness Makers Academy, in addition to founding the Scientific Village, a unique project that combines rural life with innovation.

As an editorial board member of five peer-reviewed scientific journals and founder of the "Cone of Crown" program, his role in advancing scientific research and intelligent marketing is evident. He has provided over 80 training courses and supervised the execution of 90 international scientific conferences, highlighting his keen interest in skill development and refinement for the youth.

In addition to his academic and professional contributions, Dr. Al-Suwaidi has written and contributed to many scientific works covering a wide range of interests from scientific identity manufacturing and effective scientific communication, showing his commitment to continuous development and contribution to community progress. These include books on scientific identity manufacturing for scientists, experts, and researchers; digital platform manufacturing; scientific forum manufacturing; effective scientific communication; and "What a Researcher Cannot Ignore," among others. On the scientific publishing front, he has authored more than 20 published scientific articles, some of which are indexed in Scopus and ISI databases.

He is the creator and presenter of educational scientific programs, the latest being "I Asked Artificial Intelligence," "Race of Nations," and "What a Researcher Cannot Ignore." Dr. Al-Sewaidi is a consultant for several scientific and educational international projects and institutions in Saudi Arabia, Qatar, Iraq, Turkey, Malaysia, Indonesia, and Morocco, with interests in digital transformation, digital platform manufacturing, artificial intelligence, and economic empowerment. He also founded the Artificial Intelligence Endowment, the first endowment focused on AI technologies to bridge the gap in introducing AI to Arab countries.

He believes in endowment as a solution for upliftment and community development and established the "Artificial Intelligence Endowment" with a group of AI experts, aiming to fill the gap in introducing artificial intelligence technologies to Arab countries. He is a consultant for Saudi companies aiming to enter the securities market, including Spearheading Advisory Services, Spearheading Food Company, Mutlaq Al-Ghowairy Contracting and Infrastructure, and the Tenth Food Company. He also serves as a consultant for the First Dates Endowment, the first of its kind in Saudi Arabia.

He supervises a series of international conferences and forums, including the International Scientific Forum with 14 editions in Malaysia, Turkey, Morocco, Jordan, Indonesia, and Oman, the International Scientific Season with 5 editions, the Al-Fatiha International Conference, the "Digital Nation" Forum, and the

cultural forums of the ARID Scientific platform with 23 forums in

various countries.

He has received a series of professional certifications, including

a Mini MBA in Business Administration from the USA, a Certified

Ethical Hacker (CEH) license from the USA, a Certified Internet

Webmaster (CIW) for professional site management from the

USA, professional project management (PMP) from Malaysia,

and a train of trainers (TOT) certificate from Malaysia.

His areas of interest and trends include e-learning, cultural

activities, digital entrepreneurship, digital marketing, digital

transformation and artificial intelligence, consulting, scientific

writing, and scientific endowment.

Links:

https://linktr.ee/saifalsewaidi

4



د.سیف یوسف السویدي saif@arid.my arid.my/0001-0001 saif.pro

طبيب أسنان عراقي، حاصل على شهادات عليا في طب الأسنان، بمجال طب الأسنان الرقعي من جامعة لينكولن جامعة ملايا في ماليزيا، إلى جانب حصوله على ماجستير في إدارة الأعمال من جامعة لينكولن بماليزيا. له إسهامات بارزة في الحقل الأكاديمي والتطويري، حيث أسس ويشغل منصب الرئيس التنفيذي لمنصة أُريد، وهي الأولى من نوعها لتجميع العلماء والخبراء والباحثين الناطقين بالعربية وغيرها، بأكثر من 100 ألف عضو مسجل ويشغل أيضا منصب الرئيس التنفيذي لشركة سبيل الربادة - فرع تركيا.

من خلال مسيرته المهنية، قام د. السويدي بتأسيس سبع منصات رقمية هادفة في مجالات متنوعة تشمل التعليم الإلكتروني، التجارة الإلكترونية، ودعم المجتمعات مثل فئة الأرامل. أيضاً، له دور ريادي في تأسيس الأكاديميات مثل أكاديمية فلسبي ماليزيا، وأكاديمية أُريد لعلوم الفضاء والفلك،

وأكاديمية صُناع الوعي، بالإضافة إلى تأسيسه للقرية العلمية، مشروع فريد يجمع بين الحياة الريفية والابتكار.

كعضو هيئة تحرير في خمس مجلات علمية محكمة ومؤسس لبرنامج "أقماع التاج"، يبرز دوره في النهوض بالبحث العلمي والتسويق الذكي. قدم أكثر من 80 دورة تدريبية وأشرف على تنفيذ 90 مؤتمر علمي دولي، مؤكداً على اهتمامه الشديد بتنمية المهارات وصقلها لفئة الشباب.

بالإضافة إلى إسهاماته الأكاديمية والمهنية، فإن د. السويدي كتب وساهم في العديد من الأعمال العلمية التي تغطي مجالات واسعة من الاهتمامات تتراوح بين صناعة الهوية العلمية والتواصل العلمي الفعال، مظهراً التزامه بالتطوير المستمر والمساهمة في تقدم المجتمعات ومنها: كتاب صناعة الهوية العلمية للعلماء والخبراء والباحثين، كتاب صناعة المنصات الرقمية، كتاب صناعة المحافل العلمية ،كتاب التواصل العلمي الفعال، كتاب مالا يسعُ الباحث جهلة، كتاب كيف تؤلف كتابا في عشرة أيام، نموج الذكاء الاصطناعي "ChatGPT" كتاب "العالم ما وراء التقليدي ميتافيرس." وعلى صعيد النشر العلمي فقد ألف أكثر من 20 مقالة علمية منشورة، بعضها مفهرسة في قواعد بيانات Scopus و.ISI

معد ومقدم برامج علمية توعوية آخرها برنامج "سألتُ الذكاء الاصطناعي" وبرنامج "سباق الأمم" وبرنامج "مالا يسعُ الباحث جهله"

د. السويدي مستشار لعدة مؤسسات ومشاريع علمية وتعليمية دولية منها في المملكة العربية السعودية، قطر، العراق، تركيا، ماليزيا، إندونيسيا، المغرب، ومهتم بالتحول الرقمي وصناعة المنصات الرقمية، الذكاء الاصطناعي، والتمكين الاقتصادي. كما يعد مؤسس وقف الذكاء الاصطناعي لتقنيات الذكاء الاصطناعي وتعزيز دورها في الدول العربية.

يؤمن بالوقف كحل للنهوض وتنمية المجتمعات وأسس مع مجموعة من خبراء الذكاء الاصطناعي "وقف الذكاء الاصطناعي "وقف الذكاء الاصطناعي ويسعى لسد الثغرة في ادخال الذكاء الاصطناعي للدول العربية.

مستشار في شركات سعودية لغرض الدخول الى سوق الاوراق المالية ومنها شركة سبل الريادة للخدمات الاستشارية وشركة سبل الغذاء وشركة مطلق الغويري للمقاولات والبنى التحتية وشركة الغذاء العاشر. كذلك يعمل مستشاراً في وقف التمور الأول وهو أول وقف من نوعه في المملكة العربية السعودية.

والتي التي يعمل على تأليفها وستطبع قريبا منها: كتاب التفكير الوقفي ، كتاب هندسة المسافات ، كتاب صناعة الاتصال العلمي ، كتاب صناعة المحتوى الابداعي ، كتاب هندسة التفكير، كتاب رحلتي مع العقول ، كتاب فن تجاوز التوقعات، كتاب 100 فكرة لدورة تدريبية معاصرة ، كتاب ما لا يسع الباحث جهله ، كتاب الأربعون المهارية.

يشرف د. السويدي على مجموعة من المؤتمرات والمحافل الدولية منها: المحفل العلمي الدولي - 14 نسخة (ماليزيا ، تركيا ، المغرب ، الاردن ، إندونيسيا ، سلطنة عمان) ،الموسم العلمي الدولي - 5 نسخ (توقف) ، مؤتمر الفاتحة الدولي ، مُلتقى "الأمة الرقمية" ، الملتقيات الثقافية لمنصة اربد - 23 ملتقى حضوري وافتراضي بعدة دول.

حصل على مجموعة من الشهادات المهنية منها: الماجستير المهني المصغر في ادارة الاعمال - أمريكا، شهادة مخترق اخلاقي مرخص - - CEH أمريكا ، شهادة ادارة مواقع محترف - CIW أمريكا ، ادارة المشاريع الاحترافية - ماليزيا ، شهادة تدريب المدريين - ماليزيا

## مجالات الاهتمام والاتجاهات:

التعليم الالكتروني، الأنشطة الثقافية، ريادة الأعمال الرقمية، التسويق الرقمي، التحول الرقمي والذكاء الاصطناعي، الاستشارات، الكتابة العلمية، الوقف العلمي.

https://linktr.ee/saifalsewaidi